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Spørgsmål nr. 352 (Alm. del) fra Folketingets Transport-, Bygnings- og 
Boligudvalg:

”Ministeren bedes oplyse, hvor mange tilladelser der er givet år-
ligt i de sidste 10 år til henholdsvis køb af sommerhuse, helårs-
huse og udlejningsboliger fordelt på personer der ikke er danske 
statsborgere, og virksomheder der ikke har hjemsted i Dan-
mark.”

Svar:

Justitsministeriet udarbejder årligt en opgørelse over antallet af tilladelser 
og afslag på ansøgninger om at købe sekundærboliger i Danmark i det på-
gældende år. Opgørelserne er ikke udtryk for nøjagtig statistik, men er ba-
seret på en manuel optælling af sager og er udarbejdet til internt brug i for-
bindelse med Justitsministeriets sagsbehandling.

Der vedlægges på den baggrund en opgørelse over antallet af tilladelser og 
afslag på ansøgninger om køb af sekundærbolig i Danmark i årene 2007-
2017. 

Der udarbejdes ikke –  heller ikke til internt brug – en tilsvarende opgørelse 
over antallet af ansøgninger om tilladelse til køb af fast ejendom, der skal 
tjene som helårsbolig.  

Erhvervsministeriet, der er ressortansvarlig for reglerne om bl.a. udlejning 
af fast ejendom, har oplyst, at ministeriet ikke er i besiddelse af en opgø-
relse over tilladelser til køb af udlejningsboliger. 
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